

30. STUTTGARTER FILMWINTER — FESTIVAL FOR EXPANDED MEDIA



OPEN CALL — DEADLINE: SEPTEMBER 1 2016

ONLINE ANMELDEN / APPLY ONLINE:
WWW.FILMWINTER.DE/APPLY

REICHE EIN!

Der Stuttgarter Filmwinter - Festival for Expanded Media ist auf der Suche nach aktuellen Positionen in den Bereichen Kurz- und Experimentalfilm, Installationen, Network Culture, audiovisuelle Performances und VJ-Sets. Das Festival bietet eine experimentierfreudige Bühne für Film- und Medienkunst sowie Mediendiskurs. Wir freuen uns auf anregende Begegnungen, intensiven Austausch, alte und neue Entdeckungen sowie einen ordentlichen Schnaps bei unserem Jubiläum.

SUBMIT!

The Stuttgarter Filmwinter - Festival for Expanded Media seeks for current positions in the fields of short and experimental films, installations, network culture, audiovisual performances and vj-sets. The festival offers a platform for film and media art as well as media discourse. We are looking forward to inspiring meetings, intensive exchange and a decent schnaps at our anniversary.

INT. KURZFILMWETTBEWERB

TEAM-WORK-AWARD

Preis der Jury für eine Film- oder Videoproduktion, die von einem Team realisiert wurde in Höhe von 2.000 €, gestiftet von RITTER SPORT.

NORMAN 2017

Preis der Jury für Film und Video in Höhe von 4.000 € gestiftet von der Landeshauptstadt Stuttgart.

WAND 5 EHRENPREIS

Legendär – der von den Wand 5 Mitgliedern verliehene Spezialpreis!

2 MINUTES WETTBEWERB

2 MINUTES SHORT FILM AWARD

Preis der Jury für Nachwuchskünstler bis 35 Jahre in Höhe von 1.500 € für eine filmische Arbeit bis max. zwei Minuten.

EXPANDED MEDIA AUSSTELLUNG

PREIS FÜR MEDIEN IM RAUM

Preis der Jury in Höhe von 750 € für Medien im Raum (Installationen).

NETWORK CULTURE PREIS

Preis der Jury in Höhe von 750 € für Netzkunst und app-basierte Arbeiten.

INT. SHORT FILM COMPETITION

TEAM-WORK-AWARD

Award of the jury of 2,000 € for film and video realized by a team, donated by RITTER SPORT.

NORMAN 2017

Award of the jury for film and video of 4,000 € donated by the State Capital Stuttgart.

WAND 5 AWARD

Our legendary Wand 5 team special price award!

2 MINUTES COMPETITION

2 MINUTES SHORT FILM AWARD

Award of the jury for emerging artists till the age of 35 years of 1,500 € for a work up to two minutes.

EXPANDED MEDIA EXHIBITION

AWARD FOR MEDIA IN SPACE

Award of the jury of 750 € for Media in Space (installations).

NETWORK CULTURE AWARD

Award of the jury of 750 euros for a work in the field of net art or app-based art works.

TEILNAHMEBEDINGUNGEN

Für eingereichte Arbeiten, die ausgewählt werden, wird kein Honorar/Filmmiete bezahlt. Das Produktionsjahr der eingereichten Arbeiten darf nicht älter als 2015 sein. Arbeiten, die bereits in den vergangenen Jahren eingereicht wurden, sind von der Teilnahme ausgeschlossen.

FILM UND VIDEO (INTERNATIONALER KURZFILMWETTBEWERB, 2 MINUTES SHORT FILM AWARD, SUPPORTING PROGRAM)

Filme sollten in der Vorführkopie deutsche oder englische Untertitel haben. Für die Ansichtskopie reicht eine Dialogliste aus. Filme und Videos für den »Internationalen Kurzfilmwettbewerb« dürfen nicht länger als 30 Minuten sein. Eingesandte Langfilme werden, wenn ausgewählt, in Sonderprogrammen gezeigt. Teilnehmer für den 2 Minutes Short Film Award dürfen nicht älter als 35 Jahre sein. Auftragsarbeiten und Trailer sind von der Teilnahme ausgeschlossen. Die Gewinnerfilme werden in einer Sonderveranstaltung nach dem Filmwinter gezeigt.

MEDIEN IM RAUM, NETWORK CULTURE (EXPANDED MEDIA EXHIBITION)

Eingereicht werden können Arbeiten aus den Bereichen Medien im Raum (Installation), medienbasierte Performances, Netzkunst und app-basierte Arbeiten, sowie Arbeiten an der Schnittstelle zwischen Medien im Raum, Network Culture und zeitgenössischen Formen der darstellenden Künste. Bitte ausführliches Informations- und Anschauungsmaterial sowie eine technische Anforderungsliste (inklusive Versicherungswert des Equipments) der Anmeldung beifügen.

VERSAND

Den Hinversand des Ansichtsmaterials und der Vorführkopien zahlen die AnmelderInnen, der Rückversand erfolgt frei durch den Veranstalter. Rückversand des Ansichtsmaterials nur auf ausdrücklichen Wunsch per E-Mail an archiv@wand5.de frei durch den Veranstalter. Angenommene Arbeiten verbleiben im Wand 5 Archiv. Sendungen aus dem Ausland müssen den Hinweis tragen: »Vorübergehende Einfuhr – keine kommerzielle Nutzung«. Vorführkopien aus Nicht-EU-Ländern muss eine »pro forma invoice« mit Wertangabe unter 50 US \$ beiliegen. Die Vorführkopien müssen bis zum 15. Dezember 2016 im Festivalbüro eintreffen.

VERSICHERUNG

Die Vorführkopien und Installationen sind vom Zeitpunkt der Ankunft bis zum Rückversand mit dem Materialwert versichert. Etwaige Schadensersatzansprüche sind sofort nach Erhalt der Rücksendung geltend zu machen.

REQUIREMENTS FOR PARTICIPATION

There is no fee for selected works. Submitted works should not be older than production year 2015. Works submitted before during the last years are excluded.

FILM & VIDEO (INTERNATIONAL SHORT FILM COMPETITION, 2 MINUTES SHORT FILM AWARD, SUPPORTING PROGRAM)

Films and videos submitted to the »International Short Film Competition« can't be longer than 30 minutes. Submitted films and videos being longer than 30 minutes may run in a special program outside the competition. Participants of the 2 Minutes Short Film Award should not be older than the age of 35. Commissioned works and trailers are excluded from the participation. The winner films will be screened at a special event after the Filmwinter.

MEDIA IN SPACE, NETWORK CULTURE (EXPANDED MEDIA EXHIBITION)

Media in Space (installation), media based performances, works on net art and app-based projects or works, and works at the intersection of Media in Space, Network Culture and Performing Arts. Please enclose detailed plans, information and technical specifications (including insurance value of required equipment).

SHIPMENT

The applicant must cover shipment/mailing costs for preview material and screening copies to Stuttgart. The return shipment for the screening copies will be covered by Wand 5 e.V.. Return of the preview material on request only by sending an e-mail to archiv@wand5.de. Selected works will be kept in Wand5's archive. Entries from abroad must bear the notice: »Temporary import - no commercial value«. For shipment of screening copies from outside of the European Community please include a pro forma invoice with a declaration of value not exceeding 50 US \$. The screening copies have to arrive at the festival office before December 15th, 2016.

INSURANCE

The screening copies and installations are insured for the value of the material from the date of arrival until the date of return. Claims for damages have to be put in immediately after the return.

30. STUTTGARTER FILMWINTER FESTIVAL FOR EXPANDED MEDIA 19.-22.01.2017

INTERNATIONAL SHORT FILM COMPETITION 2 MINUTES COMPETITION

Kontaktadresse / contact address

WAND 5 E.V.
Hackstr. 89
70190 Stuttgart
Germany

Tel +49.711.99 33 98 0
Fax +49.711.99 33 98 10

anmeldung@wand5.de
www.filmwinter.de

CHILDREN AND YOUTH PROGRAM EXPANDED MEDIA EXHIBITION SUPPORTING PROGRAM